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Oordeelsvormende vergadering 21 mei 2019 

 
 

 
Opgemaakt door Ingrid van Breda, raadsadviseur 

Aanwezig 
 

Erik Schellekens (voorzitter), Berry van 't Westeinde (griffier). 
Raads- en burgerleden:  Tess van de Wiel (CDA), Sjaak Sperber(CDA), 
Theo van der Heijden (VVD), Monique van Brederode (VVD), Stijn van 
den Brekel (SP), Deborah Eikelenboom (SP), Pernell Criens (PvdA), 
Karen Molin (PvdA), Arno de Laat (Arbeiderspartij Goirle Riel), Servie 
Beekmans (Arbeiderspartij Goirle Riel), Janneke van den Hout (D66), 
Piet Verheijen (D66), Christel van Neerven (PAG), Henk Gabriëls 
(PAG), Cees Pelkmans (LRG), Mark Verhoeven (LRG). 
Collegeleden: Mark van Stappershoef (burgemeester) en wethouders 
Bert Schellekens, Marijo Immink, Johan Swaans en Piet Poos. 
Publieke tribune:  ongeveer 55 personen. 

 
Deze bijeenkomst kunt u terugluisteren op: 
https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Oordeelsvormend/2019/21-mei/20:15 
 
1. Opening door de voorzitter. 
De voorzitter opent de vergadering. 

 
2. Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
3. Raadsvoorstel Voorjaarsnota 
Spreekrecht: de directeur van Factorium, Loek Sijbers, zal namens Factorium gebruik maken van het 
spreekrecht. 
 
De voorzitter stelt de volgende behandeling van de Voorjaarsnota (VJN) 2020 voor.  

I. De leden van de vergadering kunnen vragen stellen aan de directeur van Factorium. 
II. Een algemene ronde over de opzet van de voorjaarsnota en kaders voor de begroting 2020.  

III. Inhoudelijke bespreking van onderwerpen in de VJN.  
 
l. Vragen aan de heer Sijbers  

D66 Hoeveel personen bereikt u in Goirle?  
Reactie:  9.500 inwoners.  
Is er iets te winnen met meer samenwerking tussen Goirle en Tilburg?  
Reactie: de winst is geboekt met de schaalvergroting in 2015.  

Arbeiderspartij Wat zijn de gevolgen voor de personele bezetting, hoe zit het met de overhead? 
Reactie: als Factorium stilvalt dan betekent dat een kaalslag. De lokalen blijven 
beschikbaar. Er bestaat nergens een goed lopende private muziek school. 

CDA In hoeverre kunt u aangeven wat het effect is geweest van culturele 
samenwerking met het onderwijs en de gemeenschap als geheel? 
Reactie: kunstonderwijs kan op diverse manieren georganiseer worden, 
daarover wil de directie best spreken. De samenwerking met het onderwijs is 
goed, ons model wordt nu verder in Brabant uitgerold. Veel talenten zijn 
begonnen op de muziekschool.  

SP Wat zijn de effecten op de inwoners?  

PvdA Factorium is meer dan een muziekschool. Wat ontzeggen wij onze kinderen als 

https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Oordeelsvormend/2019/21-mei/20:15


 

 

we Factorium niet meer kunnen inzetten? 
Reactie: wij leren kinderen creativiteit / creatief denken. De maatschappelijk 
toegevoegde waarde is kunst en creativiteit als smeerolie in de samenleving, in 
'de boel bij elkaar houden'.  

PAG Is subsidie tussen Goirle en Tilburg in balans, wat is de verdeelsleutel? 
Reactie: alles is helemaal uitgesplitst. De gemeente koopt in bij Factorium.  

VVD 
 

Wat kan Factorium doen om op een andere manier aan geld te komen. Waarom 
heeft u wel handtekeningen gevraagd maar geen donateurs?  
Reactie: er is geen betalende markt. Maatschappelijk geld blijft nodig.  

 
 
ll. Algemene ronde 
Namens de raad legt Mark Verhoeven een korte verklaring af: 
Dank aan het college voor het toezenden van de voorjaarsnota. Helaas zijn wij niet gelukkig met de 
gekozen opzet en het proces om te komen tot de nu voorliggende voorjaarsnota. De raad had graag 
een ‘kadernota’ gezien die was gebaseerd op hoofdlijnen in plaats van een ‘begroting light’. 
Raadsbreed is daarom besloten het proces anders in te steken dan aanvankelijk was voorzien. 
Vanavond zullen alle fracties kaders aan het college meegeven zodat zij weten waarop de begroting 
van 2020 in oktober kan worden gebaseerd. Op de besluitvormende vergadering van 3 juni mag u 
een gezamenlijk amendement verwachten waarin de raad aangeeft kennis te nemen van de 
voorliggende nota in plaats van er mee in te stemmen. In een aansluitende motie zal vervolgens een 
procesvoorstel aan u worden gedaan om te komen tot de begroting van 2020. 
 
Inbreng fracties 

Lijst Riel-Goirle 
 

Is nog niet overtuigd van de keuzes die het college heeft gemaakt. Goirle is een 
financieel gezonde gemeente die tegen een stootje kan. De raad wil met de 
inwoners in gesprek en op basis van die uitkomsten keuzes maken.  
LRG daagt het college uit om met mogelijkheden te komen om zelf geld te 
genereren, denk aan de inhuur van tijdelijke medewerkers en de kansen die de 
samenwerking met Goirle-Hilvarenbeek-Oisterwijk biedt. 

Pro Actief Goirle Stemt niet in met deze voorjaarsnota. Dit is meer een begroting. Er zijn 
gedetailleerde keuzes gemaakt, maar geen kaders gesteld. De VJN maakt geen 
professionele indruk. PAG heeft moeite met het proces. Voordat kaders zijn 
gesteld is al met betrokken inwoners en partijen over bezuinigingen gesproken. 
Dit geeft veel onrust. Waarom is niet gekozen voor twee weken uitstel? 
Pro Actief Goirle geeft de volgende kaders mee:  

• Durf te gaan voor een niet sluitende begroting 2020, stuur aan op een 
    sluitende begroting 2023.  
• Houd de uitgaven voor de gemeenschappelijke regelingen op de nullijn.  
• Bezuinig niet op duurzaamheid.  
• Investeer in preventie en een integrale aanpak in het sociaal domein. 
• Zonder cultuurnota geen bezuinigingen op cultuur.  
• Betrek inwoners.  
• Steek in op behoud en kwaliteit van de griffie. 

D66 
 

Stemt niet in met deze voorjaarsnota. De kwaliteit van de VJN is onvoldoende. 
De bezuinigingen zijn zonder visie genomen. De uitgangspunten zijn irreëel. D66 
is een onderwijspartij. De partij stemt niet in met bezuinigingen op 
cultuureducatie, conciërges en de energietransitie. D66 wil de partijen die 
geraakt worden door de bezuinigingen betrekken.   
Wethouder Johan Swaans vindt dit een goed voorstel.  
Wethouder Piet Poos voegt toe dat ook met het onderwijs en stichting Jong al 



 

 

gesprekken zijn gestart. 

Arbeiderspartij 
Goirle Riel 

Stemt niet in met deze voorjaarsnota. De partij is het niet eens met de 
bezuinigingen op cultuur en duurzaamheid.  

PvdA 
 

Stemt niet in met deze voorjaarsnota. De PvdA is boos en geschokt ten aanzien 
van de bezuinigingen bij Factorium omdat we daarmee kinderen duperen, veel 
inwoners raken en er geen lange termijn visie achter zit.  
De PvdA geeft de volgende kaders mee:   

• Niet laten leiden door waan van de dag. 
• Verzamel input van inwoners. 
• Bezuinig niet op preventie. 
• Zet in op duurzaamheid en grondpolitiek. 
• Probeer creatiever te denken. 
• Een sluitende begroting is niet het hoogste doel. 
• Blijf gouden sociale gemeente. 

Wethouder Johan Swaans geeft aan dat de provincie een niet sluitende 
begroting wellicht niet zal accepteren, dan worden we een artikel 12 gemeente.  

SP Stemt niet in met deze voorjaarsnota. SP wil niet bezuinigen op conciërges en 
de muziekschool. Kijk eerst waar we in eigen huis kunnen snijden, bijvoorbeeld 
de wethoudersuren, extra banen en trainees. Wacht op middelen uit het rijk. 
Heroverweeg en onderbouw de € 800.000,- voor het MillHillCollege. Wat zijn de 
effecten van het verdwijnen van Factorium in andere gemeenten? De SP wil 
burgers betrekken bij de nieuwe begroting.  

VVD Stemt niet in met deze voorjaarsnota. De partij verzoekt het college om een 
overzicht aan te leveren van: 

• Alle niet-wettelijke taken; 
• Alle opgepluste wettelijke taken;  
• De kosten daarvan voor de gemeente. 

De VVD wil deze taken beoordelen op toegevoegde waarde voor de 
samenleving. Ook koerst de partij op zelfredzaamheid van onze burgers en van 
instellingen voor sport en cultuur. Daar waar de participatie in gevaar zou 
komen wil de VVD een vangnet in stand houden.  

CDA Stemt niet in met deze voorjaarsnota. De partij beschouwt dit als een voorzet 
op de begroting waaraan zij zelf geen richting hebben kunnen geven. CDA wil 
het raadsvoorstel vanavond niet inhoudelijk bespreken en na de zomer met het 
college concreet naar de opbouw van de begroting kijken. Dienstbaarheid en 
duurzaamheid moeten leidend blijven. De griffie moet beschikken over 
voldoende capaciteit en kwaliteit om de uitdagingen en ambities te kunnen 
realiseren. De organisatie als geheel moet in stabieler vaarwater terechtkomen. 
CDA wil het accent leggen op de samenhang tussen het sociaal domein en het 
kunnen voorkomen van intensieve en langdurige jeugdhulp. Mede vanuit die 
gedachte is Factorium met haar medestanders vanavond gehoord. Cultuur zit in 
het DNA van Goirle. De partij dankt het college voor het medeondertekenen van 
de noodbrief van VNG aan het kabinet. CDA roept het college op zich aan te 
sluiten bij de oproep van wethouder Mulder in Renkum om gezamenlijk moties 
in te dienen over de jeugdzorg, beschermd wonen en het WMO 
abonnementstarief tijdens het VNG-jaarcongres begin juni. 

Reactie college 
na een schorsing 
van 15 minuten.   
 
 

Burgemeester Mark van Stappershoef geeft aan dat het college 
verantwoordelijkheid heeft genomen in lastige tijden. De voorstellen die fors en 
pijnlijk zijn, zijn gedaan met pijn in het hart. Het college is zich bewust dat ze de 
raad hiermee heeft overvallen. Dat had ze anders kunnen doen door de raad er 
meer in mee te nemen. Er is nog tijd om te besluiten over de begroting en om 



 

 

andere mogelijkheden te verkennen. Het college gaat graag met de raad het 
debat aan om met alternatieven te komen. Het is een goed voorstel om daarbij 
ook de inwoners te betrekken. 
 
Wethouder Johan Swaans betreurt en respecteert het dat de VJN in huidige 
vorm niet rijp wordt geacht voor besluitvorming. Er zijn grote stappen gezet om 
tot de bezuiniging van 2,5 miljoen euro te komen. Daarbij is een verkeerde 
inschatting gemaakt. De kaders die vanavond zijn gesteld zijn opgepakt en  
worden in beeld gebracht. De VJN wordt aangepast. Daarover wil het college 
nog voor de zomer spreken met de raad. De wethouder gaat uiteraard naar de 
VNG bijeenkomst en zal moties eventueel ondersteunen. Hij vraagt aan de raad 
om er rekening mee te houden dat compensatie vanuit het rijk tegen kan vallen.  
De wethouder roept op om de inhoudelijke discussie op onderwerpen niet nu te 
voeren, maar om dit te betrekken bij het vervolgproces.  

 
 
 
lll. Inhoudelijke bespreking van onderwerpen in de VJN. 
 
Inbreng fracties 

Voorzitter, PvdA, 
PAG en Mark 
Verhoeven 
(namens raad)  

Roepen op om betogen pas uit te spreken als er een nieuwe VJN ligt. Zij roepen 
op de vragen en de inhoudelijke bespreking van onderwerpen tot dat moment 
te bewaren.  

Arbeiderspartij Als vanwege bezuinigingen bij Factorium personeel ontslagen moet worden, 
dan komt de ontslagvergoeding op het bordje van de gemeente. Daarmee is het  
geen bezuiniging. Bij de huisvesting van het jongerenwerk kan de € 30.000,- pas 
worden bezuinigd als er een ander gebouw is. De arbeiderspartij stelt voor om 
niet te bezuinigen op: 

• Activiteiten voor jeugd, want dat voorkomt kosten voor jeugdzorg; 
• Activiteiten van de bibliotheek;   
• Randvoorzieningen in het onderwijs;  
• Onderhoud van wegen;  
• Duurzaamheid. 

De arbeiderspartij stelt verder voor om: 
• Zelf windmolens te exploiteren; 
• Parkeerplaatsen te overdekken met zonnepanelen; 
• De opbrengsten te investeren in cultuur; 
• Eventueel de grondpositie op te waarderen om begroting sluitend te 

krijgen.  

SP Vindt bezuinigingen op de jeugdzorg en op sociaal maatschappelijk kapitaal 
onacceptabel. De partij neemt de reacties van Factorium en stichting Jong heel 
serieus. Kiest voor uitstel van aanleg van een rotonde en geeft aan dat het 
fietspad tussen Riel en Gilze geen hoge prioriteit heeft. SP stelt bezuinigingen in 
eigen huis voor zoals een toegangssysteem en zonering en het structureel 
organisatie ontwikkelingstraject. Spreek de eigen kracht van ambtenaren aan. 
Ga de griffie niet structureel uitbreiden.  
SP heeft 2 vragen: 
Personen met verward gedrag mijden vaak zorg. Geldt dit ook voor andere 
groepen, voor minima, gehandicapten en chronisch zieken? Worden zij ook 
meegenomen in de pilot. Kan dat bij de evaluatie van het minimabeleid? 



 

 

Het afschaffen van de poetsbon levert € 100.000,-op. De poetsbon kan nu niet 
worden gebruikt voor mantelzorger van hulpbehoevenden. Kunnen de criteria 
worden aangepast zodat ook zij gebruik kunnen maken van de poetsbon? 
 
Wethouder Marijo Immink geeft aan om deze vragen schriftelijk te 
beantwoorden. De SP kan deze antwoorden meenemen in het vervolgproces.  

 
 
Conclusie en toezegging:  
Op de besluitvormende vergadering van 3 juni zal een amendement worden ingediend waarin de 
raad aangeeft kennis te nemen van de voorliggende nota in plaats van er mee in te stemmen. Het 
college zal een procesvoorstel doen om de voorjaarnota aan te passen. In de regiegroep zal worden 
besproken hoe een en ander nog voor de zomer kan worden ingepland.  
  
 
3. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 22:10 uur. 
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Nr Datum Wat Wie Uiterste  afdoeningdatum Wijze afdoening 

1 21-5-2019 Procesvoorstel doen aan de raad om 
de voorjaarnota nog voor de zomer 
aan te passen. 

Wethouder 
Johan Swaans 

  

2 21-5-2019 De VVD verzoekt het college om een 
overzicht aan te leveren van: 
• Alle niet-wettelijke taken; 
• Alle opgepluste wettelijke 
taken;  
• De kosten daarvan voor de 
gemeente. 

Wethouder 
Johan Swaans 

  

3 21-5-2019 Personen met verward gedrag mijden 
vaak zorg. Geldt dit ook voor andere 
groepen zoals minima, gehandicapten 
en chronisch zieken? Worden zij ook 
meegenomen in de pilot. Kan dat bij 
de evaluatie van het minimabeleid? 

Wethouder 
Marijo Immink 

  

4 21-5-2019 Het afschaffen van de poetsbon 
levert € 100.000,-op. 
Hulpbehoevenden waarbij het gezin 
en/of de mantelzorger in huis woont 
komen nu niet in aanmerking voor 
huishoudelijke hulp binnen de 
maatwerkvoorziening WMO. Zij 
konden wel een beroep doen op de 
poetsbon. Kunnen de criteria voor de 
maatwerkvoorziening WMO worden 
aangepast zodat de genoemde 
doelgroep toch huishoudelijke hulp 
kan krijgen? Zo ja, wat zijn de kosten. 

Wethouder 
Marijo Immink 
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